
КОНСОЛІДАЦІЯ ТА ЗРОСТАННЯ

ППааннее  РРааббіійй,,  яяккіі  ггооллооввнніі  ттееннддееннццііїї
ююррббііззннеессуу  вв  УУккррааїїнніі  ввии  ссппооссттееррііггааєєттее
іі  яяккиийй  ззвв''яяззоокк  цциихх  ттееннддееннцціійй  іізз  ттииммии,,  щщоо
ввііддббууввааююттььссяя  уу  ссввііттіі??    

– Перша тенденція, яку я спос�

терігаю, – консолідація. Це світова

тенденція, яка проявляється в Ук�

раїні. Можливо, вона ще тут не ду�

же помітна. Але вже можна сказа�

ти, що не всі нинішні українські

юридичні фірми залишаться зі

своїм брендом на ринку через три�

чотири роки. Рано чи пізно вони бу�

дуть приєднуватися до міжнарод�

них.

ССааммее  ддоо  ммііжжннаарроодднниихх??  
– Так, адже зростає зацікав�

леність міжнародних фірм у від�

критті офісів в Україні. Складно

відразу вийти на ринок: потрібні

кваліфіковані кадри і клієнтура.

Набагато легше міжнародним фір�

мам віднайти гарну українську

фірму й домовитися з нею, відкри�

ти офіс у Києві. 

ААллее  ввііддммііннннііссттьь  ррииннккуу  УУккррааїїннии  ввіідд
іінншшиихх    уу  ттооммуу,,  зз��ппооммііжж  іінншшооггоо,,  щщоо  вв  УУкк��
ррааїїнніі  ддііююттьь  ппооттуужжнніі  ттаакк  ззвваанніі  ««ннееззаа��
ллеежжнніі»»  ЮЮФФ..  ННаассккііллььккии  ннаамм  ввііддооммоо,,
ппррооввіідднніі  ффііррммии,,  ззааххооддяяччии  вв  УУккррааїїннуу,,
ввееллии  йй  ввееддууттьь  ррооззммооввии  зз  ннииммии..  ААллее……  ттіі
ннее  ххооччууттьь  ппррооддааввааттииссяя..  

– Великі фірми – ні. Але це мо�

же бути спокусливим для менших

фірм. І, до речі, якщо фірма завели�

ка, то вона не цікава для міжнарод�

ної фірми в плані купівлі. Бо йдеть�

ся про велику інвестицію. Кожна

фірма, котра виходить на ринок,

хотіла б інвестувати консерватив�

но. А придбання великого жирно�

го шмату великої фірми означає

значну інвестицію. У великих між�

народних фірмах також може бути

занепокоєння. Їм легше домовити�

ся з меншою фірмою. 

ЩЩоо  ррооббииттииммее  вваашшаа  ффііррммаа  вв  ззвв''яяззккуу
іізз  ззааззннааччееннииммии  ттееннддееннццііяяммии??  

– Ми і є міжнародною юридич�

ною фірмою. Ми збільшуємося. За�

раз у складі фірми більше тридцяти

юристів. Фактично, ми за рік зрос�

ли удвічі. Збільшується і неюридич�

ний штат фірми. Ми маємо депар�

тамент розвитку бізнесу та марке�

тингу, а також фінансовий департа�

мент. Активно зростаємо й зроста�

тимемо мірою, якою дозволятиме

нам бізнес. Ми маємо бути великим

офісом – п’ятдесят і більше юрис�

тів. 

ККааддррии..  ЯЯккіі  ууннііввееррссааллььнніі  ттаа  ссппееццииффііччнніі
ккррииттееррііїї  ддооббоорруу  ююррииссттаа??  

– Перше – юрист повинен бути

кваліфікованим. Друге – мати пев�

ний досвід. Легше віднайти молод�

ших юристів. Будь�яка фірма вам

скаже, що найскладніше – знайти

юристів середньої та старшої лан�

ки; тенденція на цьому ринку така,

що їх знайти дедалі важче. Зроста�

ють зарплати таких юристів. Збіль�

шуються і розміри ставок. Вони

«доганяють» ставки міжнародних

юридичних фірм. Але проблема в

тому, що знайти юристів, які мо�

жуть представляти іноземних та ук�

раїнських клієнтів, наразі дуже

складно. 

ІІ  яякк  ввии  їїхх  шшууккааєєттее??    
– Через агенції, знайомства,

рекламу в газетах, зокрема і в «Юр�

газеті», іншими способами. 

ЗЗаа  яяккииммии  ккррииттееррііяяммии??  
– Пригадую себе, коли я, моло�

дим юристом, ішов на співбесіду зі

старшими партнерами нашої фір�

ми. До речі, вони й сьогодні працю�

ють на фірмі. Вони мені пояснюва�

ли так: ми хочемо взяти на роботу

людину, яка хотіла  би стати парт�

нером нашої фірми. 

Це може бути молодий чи зрі�

лий юрист. Але ідейно ми повинні

брати людей, які бажають і мають

потенціал стати партнерами. Саме

це і є моїм поглядом на кандидата

до нашої фірми. 

ВВии  ппррааццююєєттее  вв  SSaallaannss  зз  11999955  ррооккуу  йй
ззааййммааєєттеессяя  ннааййммоомм..  ССккііллььккии  ююррииссттіівв
ззаа  ццеейй  ччаасс  ссттааллии  ппааррттннееррааммии  ззаа  ввккаа��
ззаанниимм  ккррииттеерріієємм??  ЧЧии  ммоожжннаа  ссппооддіівваа��
ттииссяя  ннаа  ццеейй  ккррииттеерріійй??  

– Звичайно, погляньте. Цього

року в нас троє нових партнерів. З

початку 2008 року – це Ігор Меге�

динюк і Володимир Монастирсь�

кий, із травня місяця – Наталія Се�

лякова, яка раніше працювала юри�

дичним радником. А доти у нас бу�

ло лише три партнери. У нас вже

вдвічі більше партнерів.

ВВии  їїхх  ннааййммааллии  іі  ввііррииллии  вв  нниихх??  ММии  ппее��
ррееввіірряяєєммоо  ззааппррооппоонноовваанниийй  ввааммии
ккррииттеерріійй..  

– Так. Додам, ми не беремо лю�

дину лише тому, що нам потрібна

людина, що нема кому працювати.

Ми враховуємо те, чи з людиною

буде приємно працювати, чи вона

має здібності працювати, чи прагне

вчитися. Чи вона прискіплива до

питань, людей, юридичних ню�

ансів. І чи має нормальні робочі на�

вики: ретельно працює і не віддає

партнерам напівсиру роботу. 

БІЗНЕСМЕНИ ТА ЮРИСТИ

ППааннее  РРааббіійй,,  ввии  ппррааццююєєттее  вв  УУккррааїїнніі  зз
11999922  ррооккуу  йй  ссллііддккууввааллии  ззаа  ееккоо ��
ннооммііччнниимм  ррооззввииттккоомм  ккррааїїннии..  ЯЯккіі  ееттаа��
ппии  ппррооййшшллаа  УУккррааїїннаа  ееккооннооммііччнноо  йй  ккуу��
ддии  ррууххааєєттььссяя??    

– Історія довга й фахівці з еко�

номіки можуть описати це деталь�

ніше. У плані юридичного бізнесу

обсяги роботи зросли, ми це відчу�

ли, в серпні 2005 року. Після 2004

року відбувся приплив бізнесу до

країни. А бізнесмени відразу до

юристів не звертаються. Вони спо�

чатку шукають бізнес�можливості,

досягають комерційної домовле�

ності й потім ідуть до юристів. У

першій половині 2004 року була

певна пауза, а влітку розпочався

підйом юридичної роботи, що до�

нині зростає.

ЯЯккіі  ннаассттррооїї  вв  ббііззннеессіі  ооссттаанннніімм  ччаассоомм
уу  ззвв''яяззккуу  зз  ттиимм,,  щщоо  ммии  ннааззииввааєєммоо  ««ччиинн��
нниикк  ТТииммоошшееннккоо»»  ((ддиивв..  ккооллооннккуу  ррееддаакк��
ттоорраа  ««ЮЮГГ»»  №№2244))??  

– Як міжнародник можу сказа�

ти так: ринок і економіка розвива�

ються і це зумовлює й законодавчі

зміни. Інвесторам я кажу: якщо на

ринку, що розвивається, є юридич�

на стабільність, то значить є застій.

Й мусимо сподіватися на зміни, зо�

крема позитивні. Як колись, так і

тепер, позитивні зміни приймають

нормально. Спірні питання, що ви�

никають, людей просто дратують.

Мені, як юристові, не цікаво каза�

ти: «Тут є неясність. Між тим і цим

законом». Моє завдання – чітке з'я�

сування, скажімо, інвестиційного

режиму, з тим, аби інвестори могли

сміливо інвестувати.

Я, як юрист, не повинен зароб�

ляти на проблемах клієнта… Я є

юристом, який займається транс�

акціями. Себто йдеться про те, що

ми, представляючи клієнтів, дося�

гаємо для них домовленостей. До�

говору. Не хочеться в умовах не�

стабільності сідати за стіл перего�

ворів і домовлятися знову. 

ННееяяссннііссттьь  ––  ццее  ттееннддееннццііяя  ооссттааннннььоо��
ггоо  ччаассуу??

– Це стандартна тенденція ук�

раїнського ринку. Позитивна тен�

денція останнього часу: є позитивні

зміни. Й економічні, й юридичні.  

ООссттаанннніі  ппііввррооккуу  кклліієєннттаамм  ссттааллоо
ссккллаадднніішшее  ппррааццююввааттии??  

– Попри проблеми, кількість

охочих інвестувати в Україну зрос�

тає. В плані привабливості ми йде�

мо з «плюсами». 

УУ  ппллаанніі  ггееннеерруувваанннняя  ббііззннеессуу  яяккиийй
вваашш  ррееццеепптт??  

– Перш за все, ми мусимо бути

професіоналами й мати добру ре�

путацію на ринку. Повинні підтри�

мувати особисту репутацію й репу�

тацію бренда. 

По�друге, клієнти рекоменду�

ють юристів своїм друзям. Тому ду�

же часто наші клієнти – друзі на�

ших друзів. Часто також юристи�

юрисконсульти переходять із ком�

панії до компанії й вони продовжу�

ють наймати нашу фірму. Тобто ми

працюємо не лише з юридичними

особами, а й із людьми. 

Люди, які задоволені нашими

послугами, звертаються до нас і на�

далі, не залежно від того, де вони

працюють. Тому наша репутація

важлива не лише для кожної кон�

кретної справи. Вона важлива для

довіри: аби люди працювали з нами

незалежно від місця своєї роботи.

Країни, де вони працюють. 

Ми, як юридична фірма, кон�

тактуємо з іншими офісами фірми.

Ми також «експортуємо» роботу. 

ДДоо  ррееччіі,,  вв  ццььооммуу  ззвв''яяззккуу,,  яяккіі  ттееннддееннццііїї
ввии  ббии  ввііддззннааччииллии??  ННаассккііллььккии  ввии  ооббссллуу��
ггооввууєєттее  ллооккааллььнниихх  кклліієєннттіівв??  

– Кількість українських клієн�

тів зростає. 

Але наші головні клієнти – це

нерезиденти чи їхні «українські»

юридичні особи. 

ФІРМА
ТА ЮРИСТИ

ЮФ Salans має кілька особли�

востей. По�перше, фірму було

створено відносно недавно – в

1978 році. Автори ідеї – три юрис�

ти: американські правники Карл

Саланс та Джефрі Герцфілд, а та�

кож французький правник Еліан

Гейлбронн. Імена цих трьох

юристів фірма носила до 2002 року,

коли назву було скорочено до

бренда Salans. По�друге, фірму бу�

ло створено в Парижі й вона досі

не має постійної штаб�квартири;

фактичний «штаб» міняється за�

лежно від місцезнаходження керу�

ючого партнера. По�третє, фірма,

яка претендувала на статус міжна�

родної, початково зосередилася на

практиці в Центральній та Східній

Європі. Зокрема перший закор�

донний офіс фірми було відкрито в

Москві в 1991 році, другий – в

Києві та Лондоні в 1992 році,

третій та четвертий – в Санкт�Пе�

тербурзі (1993) та в Алмати (1994).

Лише в 1999 році, завдяки злиттю з

міжнародною фірмою з нью�

йоркським корінням, фірма роз�

рослася і розширилася в США,

Польщі, Азербайджані. Унаслідок

розширення, злиттів і поглинань,

за період з 2003 по 2007 рік, зокре�

ма в Угорщині, Німеччині, Ру�

мунії, Китаї, Іспанії, фірма зростає

до нинішніх масштабів: двадцять

офісів і більше семисот юристів на

трьох континентах. Історія «Са�

ланс» – це історія поступової побу�

дови міжнародної фірми. 

За словами Мирона Рабія,

Джефрі Герцфілд часто бував і бу�

ває у Києві. Сьогодні Герціфілд, як

і Карл Саланс, вже не працює в

Salans. Натомість обидва пішли в

арбітраж. До речі, Саланс є тимча�

совим головою Міжнародного

арбітражу при Міжнародній тор�

говій палаті на період з 1 червня до

31 грудня 2008 року; допоки на цю

посаду заступить Джон Бічі, парт�

нер «Кліффорд Чанс».  Пані

Гейлбронн, якій нині 84 роки, на�

далі займається практикою, однак

в Києві ще не була. 

ППааннее  РРааббіійй,,  ввии  ввііддччууввааєєттее  ззвв''яяззоокк  іізз
ппааррттннееррааммии��ззаассннооввннииккааммии  ффііррммии,,  їїїї
««жжииввииммии  ббррееннддааммии»»??  

– Так, саме вони проводили

співбесіду зі мною, коли наймали

мене на фірму. Це було в Парижі, в

головному офісі фірми. Ми тоді ко�

ротко бачилися з пані Гейлбронн,

але з іншими партнерами ми чима�

ло спілкувалися, а невдовзі – пра�

цювали разом. 

ЧЧиимм  ооссооббллиивваа  вваашшаа  ффііррммаа,,   її її
ккииїїввссььккиийй  ооффіісс??  

– По�перше, київський офіс

вирізняється тим, що ми вже довго

на  ринку (з 1992 року) і тим, що  ми

маємо кадри, які працюють на рин�

ку з кінця 80�х, початку 90�х років.
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ГІСТЬ НОМЕРА

ЮФ Salans була заснована в 1978
році американськими юристами
Карлом Салансом та Джефрі
Герцфілдом, а також французьким
правником Еліан Гейлбронн. Імена
цих юристів фірма носила до 2002
року, коли назву було скорочено до
бренда Salans

Важлива подія

Бізнесмени відразу до юристів не
звертаються. Вони спочатку
шукають бізнес�можливості,
досягають комерційної
домовленості, а потім ідуть до
юристів

Цікавий факт

Я родом з України й сюди ж повернувся. Мій батько, дідусі й бабусі народилися в
Україні. Моя дружина, моя дитина – також українці

Тепер, після народження дитини, я стараюся раніше залишати роботу. Моя мета –
зробити так, аби в 19:00 я міг вільно вийти з роботи

Мирон Рабій у свої 42 роки може вважатися успішним юристом.

Під успіхом Рабій, який є партнером міжнародної ЮФ Salans, ро#

зуміє «тяжку працю». Він вважає, що «не можна гратися в юрис#

та, треба бути юристом».  На юриста Рабій вчився у США, але

дійсно став ним – в Україні. Закінчивши юридичний факультет

Пенсільванського університету в 1991 році, він склав бар#екзем і

вирушив до України – на батьківщину своїх батьків і дідусів. В Ук#

раїні він знайшов свою долю – ї професійну, й особисту. Нині

Рабій виконує подвійну функцію: приваблює інвесторів до Ук#

раїни (що добре для України), водночас захищаючи інтереси

інвесторів (що добре для інших, зокрема США). 
Бесіду вів ССллааввіікк  ББІІГГУУНН
vsbihun@yur�gazeta.com
««ЮЮррииддииччннаа  ггааззееттаа»»
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Ми маємо кваліфіковані кадри, які

багато чого бачили й залишилися

при фірмі, аби її розвивати. Ми аку�

мулювали значний досвід на ук�

раїнському ринку.

По�друге, як міжнародна фірма

ми не є франшизою. Ми часто пра�

цюємо над одним клієнтом різни�

ми офісами. Маємо розвинуту ко�

мандну гру. Офіси між собою у

принципі не конкурують. У плані

експорту роботи в нас нема такого

підходу: не потрібно експортувати

роботу за кордон, до іншого офісу,

натомість слід залишити все в Ук�

раїні. Такого бажання в нас нема.

Не кожен це скаже, але саме цю від�

мінність я відчув. 

По�третє, є велике бажання не

лише командної гри, але й інтен�

сивної роботи. Зокрема в Україні,

коли сюди приїздять юристи з ін�

ших офісів і ми спільно працюємо

над проектами. Це – великий пози�

тив. 

ЧЧооммуу  ююррииссттуу  ввааррттоо  ппррааццююввааттии  уу
вваашшіійй  ффііррмміі??  

– Відзначу своє ставлення до

молодих юристів: «Ви повинні ста�

ти колись нашими партнерами».

Тобто ми з повагою ставимося до

молодих. 

ААллее  уу  вваасс  ссееррййооззнниийй  іі  ддооввггиийй  ппаарртт��
ннееррссььккиийй  ттрреекк,,  ввии  їїмм  ццее  ппоояяссннююєєттее??  

– Я не хочу сказати, що найняв�

ши юриста, я вважаю, що він вже на

партнерському треку. На мою дум�

ку, молодий юрист має партнерську

перспективу. Це – довга дорога.

Звісно, коли молодий спеціаліст

пропрацював рік�два, то його ста�

вити на партнерський трек ще зара�

но. Але я бачу, що це людина, яка мо�

же туди дійти. Це, думаю, важливо. 

Щодо привабливості нашої

фірми. Ми маємо спеціалістів, які

можуть вирішити найскладніші

завдання, й ми прискіпливо стави�

мося до кожного питання. Ми – за

індивідуальний підхід до кожного

проекту. 

ЯЯкк  ззддііййссннююєєттььссяя  ууппррааввлліінннняя  ЮЮФФ,,
ккииїїввссььккиимм  ооффііссоомм??  ЩЩоо  ввии  ззммііннииллии  оосс��
ттаанннніімм  ччаассоомм??  

– Ми користуємося традицій�

ною моделлю: офісом керує керу�

ючий партнер і є рівні партнери. Є

пайові та непайові партнери, але в

плані роботи – це не має значення. 

УУ  ппллаанніі  ууппррааввлліінннняя  єє  ррііззннииццяя  уу  ппрраа��
вваахх  ммііжж  ппааййооввииммии  іі  ннееппааййооввииммии  ппаарртт��
ннееррааммии??  

– Ні, немає. 

ВВии    ««ззаа»»  ччии  ««ппррооттии»»  ввссттааннооввллеенннняя
ммііннііммааллььннооїї  ззааррппллааттии  ююррииссттаа  ппеерршшоо��
ггоо  ррооккуу  вв  ккииїїввссььккооммуу  ооффііссіі??  

– Це питання ринку. Ми дума�

ли над цим. Можливо, ми це зроби�

мо. Але це залежить від нашого ба�

жання брати юристів першого ро�

ку. Тоді ми зможемо говорити, що

випускник отримає стільки�то. Але

ми беремо дуже мало випускників.

Переважно, ми беремо юристів із

досвідом роботи один�два�три ро�

ки. Й тоді розмір зарплати коре�

гується залежно від досвіду. Але

оскільки більшість наших юристів

до найму мали досвід роботи, то нам

складно сказати, хто є в Salans

юристом першого року. Можливо,

якби ми наймали більше юристів

першого року, нам легше було би

відповісти на це запитання.

АА  ввии  ввжжее  ммоожжееттее  ссккааззааттии  ррииннккуу,,  щщоо
ммеенншшее  ттааккооїї��ттоо  ссууммии  ннее  ппллааттииттее??  

– Це питання до керуючого

партнера.

ВВаашш  ппііддххіідд  ддоо  ууттррииммаанннняя  ююррииссттіівв??    
– Перш за все, ми стараємося

юристам нормально платити. По�

друге, ми піднімаємо зарплати за

результатами оцінки роботи юрис�

та, зокрема в зв'язку із підвищен�

ням кваліфікації. Також, маючи

політику бонусів (преміальних), ми

доплачуємо юристам. 

ККееррууююччиийй  ппааррттннеерр  ккииїїввссььккооггоо  ооффііссуу
««ББееййккеерр  іі  ММааккееннззіі»»  ДДжжееййммсс  ХХііттчч  рроозз��
ппооввііддаавв  вв  ііннттееррвв''юю,,  щщоо  ввооннии  ззааккллииккаа��
ююттьь  ссввооїїхх  ююррииссттіівв  ппеерреедд  ппррииййнняяттттяямм
рріішшеенннняя  ппооллиишшааттии  ффііррммуу  ппооггооввооррииттии
зз  нниимм,,  ппааррттннееррааммии  ппрроо  ммоожжллииввіі  ппррии��
ччииннии  ввііддххооддуу..  ЯЯккооюю  єє  вваашшаа  ппооллііттииккаа  вв
ццььооммуу  ппллаанніі??  

– Усі фірма так роблять. Це не

секрет. Якщо ми ставимося до

юристів лояльно, то й самі хочемо,

аби до нас так ставилися. Якщо

хтось хоче поцупити в нас юриста,

то треба розібратися. Якщо йдеть�

ся про те, що юрист хоче зайнятися

іншими справами, то це приватне

питання. Якщо йдеться про фінан�

совий бік, то це питання вирішуєть�

ся. Про це можна домовитися й ми

стараємося домовлятися. Якщо

хтось вважає себе недооціненим, то

ми розглядаємо це.

ЯЯккщщоо  ттааккіі  ввииппааддккии  ббууллии,,  ттоо  яякк  ввооннии
ввиирріішшууввааллииссяя??  

– Так, вони були й  вирішували�

ся позитивно. 

УУ  вваасс  ббууллии  ссееррййооззнніі  ввттррааттии  ––  ттиихх,,  ззаа
ккиимм  ввии  шшккооддууввааллии??  

– Шкода інколи за те, що деякі

юристи нас покидають. Але ми зна�

ходимо їм заміну. Й не було такого,

що хтось нас покинув і нам не було

ким його замінити.

ЯЯккіі  ррооззммііррии  ззааррппллаатт  уу  ккииїїввссььккооммуу
ооффііссіі??  ННаассккііллььккии  цціі  ррооззммііррии  ввііддмміінннніі  ввіідд
ррооззмміірріівв  ззааррппллаатт  вв  іінншшиихх  ооффііссаахх??  

– Вони – відмінні. Там, де став�

ки юристів більші, там і юристи за�

робляють більше. У Лондоні дуже

високі ставки й юристи більше за�

робляють. У Варшаві, до речі, став�

ки нижчі й зарплати залежать від

стажу юриста, але не можна сказа�

ти, що в нас зарплати менші. Ми

вже дійшли чи наближаємося до тих

рівнів, які є у рамках Центральної

та Східної Європи (ЦСЄ). 

ППрроо  яяккіі  ррііввнніі  ййддееттььссяя??    
– Це важко сказати. Залежить

від того, вважається юрист моло�

дим чи старшим спеціалістом. 

ППрроо  яяккіі  ссеерреедднніі  ррооззммііррии  ззааррппллаатт  ««ввіідд
іі  ддоо»»  ййддееттььссяя??

– Я не можу цього сказати. Але

в рамках ЦСЄ наш офіс уже «на

рівні». В цьому плані ми можемо

сказати, що є частиною ЦСЄ.

ТТооббттоо  ввжжее  ннееммааєє  ччооггоо  ккррииттииккууввааттии??  
– Ну, знаєте, ніхто не скаже: «Я

достатньо заробляю». 

ЮЮрриисстт  ЮЮФФ  ппррааццююєє  вв  ссттаанніі  ««ююррии��
ддииччннооггоо  ааууттииззммуу»»..  ЯЯккщщоо  ввии  ххооччееттее  ббуу��
ттии  вв  ккууррссіі  ппооддіійй  вв  ооффііссіі  ффііррммии,,  ккууддии  ввии
ййддееттее,,  щщоо  ррооббииттее??  

– Я є партнером і маю знати, що

відбувається в офісі.

ДДлляя  ццььооггоо  ввии  ссппііллккууєєттеессяя  зз  ппааррттннее��
ррааммии??  

– Я спілкуюся з усіма.

УУ  вваасс  єє  ммііссццее,,  ддее  ввии  ссппііллккууєєттеессяя  ууссіі  рраа��
ззоомм??  

– По�перше, кожен юрист  у на�

шому офісі може підтвердити, що я

досить часто з ними спілкуюся. Мої

двері завжди відчинені – я маю

open�door policy. А якщо в когось за�

чинені двері – я в них захожу. 

РОБОТА І ПРАКТИКА

ППааннее  РРааббіійй,,  щщоо  вваамм  ннааййббііллььшшее  ппоо��
ддооббааєєттььссяя  уу  ррооббооттіі??  

– Мені подобається, коли дося�

гається домовленість. Тому я люб�

лю процедуру closing, коли клієнти

підписують документи. Головна ме�

та – не лише захистити клієнта, але

й зблизити дві сторони. Приємно,

коли сторони домовляються. 

ВВии  ссппееццііаалліісстт  уу  ссффеерріі  ннееррууххооммооссттіі..
ЯЯккіі  ггооллооввнніі  ттееннддееннццііїї  уу  вваашшіійй  ссффеерріі
ппррааккттииккии??  

– Одна із тенденцій останнього

часу – зростання бажання інвес�

торів купувати не лише частки чи

акції компаній, які володіють об'єк�

тами нерухомості, але й самі об'єкти

нерухомості. 

ППрроо  щщоо  ццее  ссввііддччииттьь??  
– Це означає, що інвестори де�

далі більше готові базувати свої до�

мовленості на підставі українсько�

го законодавства. Купуючи неру�

хомість в Україні, нерезиденти зо�

бов'язуються керуватися українсь�

ким законодавством. 

Також для інвестора це означає,

що в нього є окремий актив – неру�

хомість. 

Додам, що інвестори все часті�

ше хочуть керувати роботою з деве�

лопменту, контролювати її. Не ку�

пуючи «посередника», вони стають

безпосередніми інвесторами.

ЯЯкк  ввии  ккооннккууррууєєттее  іі  ппееррееммааггааєєттее  ккоонн��
ккууррееннттіівв  уу  ссввооїїйй  ссффеерріі  ппррааккттииккии??  

– Конкуренція є. Одні хочуть

працювати з Рабієм, інші – з Піонт�

ковським чи Хачатуряном. Я вва�

жаю себе солідним професійним

юристом, який має багато досвіду в

цій сфері. Я можу швидко, опера�

тивного реагувати, враховуючи ко�

мерційну точку зору клієнта. Тобто

я не  теоретик. Я дійсно практику�

ючий юрист і чітко розумію специ�

фіку бізнесу клієнта, що клієнт ду�

має і бажає, аби ми зробили для ньо�

го. 

РОБОТА Й ОСОБИСТІСТЬ
Мирон Рабій – американець

українського походження. Його

батьки – українці, виховали його в

США в українських традиціях. Ко�

ли впала «залізна завіса», Рабій

приїхав до України, аби ближче

познайомитися з країною своїх

предків. То був 1991 рік, знаковий

для країни місяць серпень. Тоді в

Україні мало хто знав, що буде далі.

Не знав цього і Рабій. Він роз�

повідає, що коли повернувся до

США, то хотів розповісти своїм

друзям і знайомим про те, що

відбувається в Україні. Однак його

новини вже були застарілі. 24 серп�

ня Україна проголосила Неза�

лежність. У той час Мирон Рабій

ще не знав, що вже через кілька

років займатиметься юридичною

практикою в Україні. Але він вже

передчував, що повернеться в Ук�

раїну. 

ППааннее  РРааббіійй,,  ччии  ввии  вввваажжааєєттее  ссееббее  уукк��
ррааїїннссььккиимм  ююррииссттоомм??  

– Так. 

ММііжж  іінншшиимм,,  ввии  єє  ггррооммааддяянниинноомм  ССШШАА..
УУ  вваасс  ннее  ввииннииккааллоо  ббаажжаанннняя  ззммііннииттии
ггррооммааддяяннссттввоо  ннаа  ууккррааїїннссььккее??  

– Я тут постійно проживаю. Мої

ж батьки і сестра проживають у

США. Змінити громадянство й ма�

ти проблеми, аби їх навідати – мені

ця ідея не подобається. 

ВВии  вввваажжааєєттее  ссееббее  ппааттррііооттоомм??  
– Я є представником українсь�

кої діаспори. Так, я американець,

але я живу в Україні вже понад 16

років. Уже цей факт свідчить про

чимало: про мою лояльність до Ук�

раїни. 

УУ  ттоойй  ссккллаадднниийй  ппееррііоодд  ––  зз  11999988  ппоо
22000044  рріікк  ––  уу  вваасс  ннее  ббууллоо  ббаажжаанннняя  ппоо��
ккииннууттии  УУккррааїїннуу??  

– Я перебував в Україні весь цей

час. Думки покинути Україну були

в 1992�1994 роках – у часи повного

«бардаку».

ЩЩоо  вваасс  ззааттррииммууввааллоо  вв  УУккррааїїнніі??  
– Я родом із України й сюди ж

повернувся. Мій батько, дідусі й ба�

бусі народилися в Україні. Моя дру�

жина, моя дитина – також українці. 

АА  ддрруужжииннаа  вваасс  ннее  ссппооннууккааллаа  ппооккии��
ннууттии  УУккррааїїннуу??  

– Ні. Ми закохалися й одружи�

лися тут. Дружині також добре в Ук�

раїні. Вона мене дуже підтримує і в

нас гармонійні стосунки. 

УУ  ппллаанніі  ггааррммооннііїї,,  ччии  єє  уу  вваасс  ррееццеепптт
ббааллааннссуу   мм ііжж  ооссооббииссттиимм  іі   ппрроо ��
ффеессііййнниимм  жжииттттяямм??

– Дружина скаже, що «нема».

Рецепт єдиний – інколи треба про�

сто звестися й піти додому. 

ОО  ккооттрріійй  ггооддиинніі  ввии  ззааззввииччаайй  ппооккии��
ддааєєттее  ооффіісс??  

– Реально, між 20:00 і 22:00. Те�

пер, після народження дитини, я

намагаюся раніше залишати робо�

ту. Моя мета – зробити так, аби в

19:00 я міг вільно вийти з роботи. 

ЦЦее,,  ммааббууттьь,,  ддлляя  ттооггоо,,  ааббии  ппооббааччииттии
ддииттииннуу  ддоо  ттооггоо,,  яякк  ввооннаа  лляяггааттииммее  ссппаа��
ттии??

– Так, звичайно.

ЯЯккіі  дджжееррееллаа  вваашшооггоо  ннааттххннеенннняя??  
– Складність роботи. Мені по�

добаються нелегкі питання і ситу�

ації й мені цікаво знаходити відпо�

віді на непрості питання, виходи зі

складних ситуацій. 

ВВаашшаа  ««ввііддддуушшииннаа»»,,  ккооллии  ххооччееттььссяя
ппррооссттоо  ввііддппооччииттии??

– Просто піти додому до дружи�

ни.

ЧЧооммуу  ввии  ссттааллии  ююррииссттоомм??  ЧЧооммуу  ззаайй��
нняяллииссяя  ююррииддииччнниимм  ббііззннеессоомм??  

– У мене був вибір: або стати

істориком, або юристом. Мені по�

добалося розв'язувати конкретні

життєві питання. Мені подобається

юриспруденція – це є партнерство

з бізнесом. 
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ГІСТЬ НОМЕРА

«Не можна
гратися в юриста,
треба бути
юристом»

Мирон РАБІЙ
Про цінність юриста і
про те, що його
спонукає приходити
додому якнайшвидше

ПП..ІІ..ББ.. Рабій Мирон Богданович

ВВіікк 31.05.1966 (42 роки)

ССттаажж  уу  ггааллууззіі
ппрраавваа Більше 17 років

ММііссццее  ррооббооттии Міжнародна ЮФ Salans (з 1995 року)

ККііллььккііссттьь
ююррииссттіівв Понад 35

ППооссааддаа Партнер

ППооппеерреедднніі
ппооссааддии,,  ддооссввіідд

Юрист ЮФ «Фрішберг та Партнери» (1993%1995), юридичний радник
Палати радників Верховної ради України [Council of Advisors to the
Parliament of Ukraine] (1992%1993)

ССффееррии  ппррааккттииккии Нерухомість; корпоративне право, включно з М&A; банки та фінанси

ООссввііттаа,,
ккввааллііффііккааццііяя

Університет Пенсільванії (J.D., 1991), Університет Колгейт (B.A., з
відзнакою, 1988)

ЗЗннаанннняя  ммоовв Англійська, українська та російська

ААввттооррииттеетт    уу
ппррааввіі

Старші партнери ЮФ Salans, які свого часу «наді мною працювали»:
Джефрі Герцфілд, Олег Батюк, Браян Фікс, Джім Хоген.

ППрроофф..
ддооссяяггннеенннняя

Багато професійних відзнак на міжнародному та
загальнонаціональному рівнях

ППрроофф..  ккррееддоо Клієнт завжди правий

ККоолліірр Синій

ААввттоо BMW

ККууххнняя Середземноморська 

ГГооддиинннниикк Zenith

ДДжжееннттллььммееннссььккиийй
ннааббіірр

(По%справжньому пізнають по характеру, а не по цяцьках). Джентльмен
повинен завжди мати при собі: добре слово, виваженість, почуття гумору,
а юрист – ручку (клієнти завжди очікують, що хоча б їхній юрист має при
собі ручку)

ДОКЛАДНІШЕ ПРО ГОСТЯ НОМЕРА

УПОДОБАННЯ Й ОСОБИСТІ СМАКИ

Одна з тенденцій останнього часу �
зростання бажання інвесторів
купувати не лише частки чи акції
компаній, які володіють об'єктами
нерухомості, але й самі об'єкти
нерухомості

Важлива подія

ЮрСлава | YurSlava 
www.bihun.info



<<
  /ASCII85EncodePages false
  /AllowTransparency false
  /AutoPositionEPSFiles true
  /AutoRotatePages /All
  /Binding /Left
  /CalGrayProfile (Dot Gain 20%)
  /CalRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CalCMYKProfile (U.S. Web Coated \050SWOP\051 v2)
  /sRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CannotEmbedFontPolicy /Warning
  /CompatibilityLevel 1.4
  /CompressObjects /Tags
  /CompressPages true
  /ConvertImagesToIndexed true
  /PassThroughJPEGImages true
  /CreateJDFFile false
  /CreateJobTicket false
  /DefaultRenderingIntent /Default
  /DetectBlends true
  /DetectCurves 0.0000
  /ColorConversionStrategy /LeaveColorUnchanged
  /DoThumbnails false
  /EmbedAllFonts true
  /EmbedOpenType false
  /ParseICCProfilesInComments true
  /EmbedJobOptions true
  /DSCReportingLevel 0
  /EmitDSCWarnings false
  /EndPage -1
  /ImageMemory 1048576
  /LockDistillerParams false
  /MaxSubsetPct 100
  /Optimize true
  /OPM 1
  /ParseDSCComments true
  /ParseDSCCommentsForDocInfo true
  /PreserveCopyPage true
  /PreserveDICMYKValues true
  /PreserveEPSInfo true
  /PreserveFlatness true
  /PreserveHalftoneInfo false
  /PreserveOPIComments false
  /PreserveOverprintSettings true
  /StartPage 1
  /SubsetFonts true
  /TransferFunctionInfo /Apply
  /UCRandBGInfo /Preserve
  /UsePrologue false
  /ColorSettingsFile ()
  /AlwaysEmbed [ true
  ]
  /NeverEmbed [ true
  ]
  /AntiAliasColorImages false
  /CropColorImages true
  /ColorImageMinResolution 300
  /ColorImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleColorImages true
  /ColorImageDownsampleType /Bicubic
  /ColorImageResolution 300
  /ColorImageDepth -1
  /ColorImageMinDownsampleDepth 1
  /ColorImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeColorImages true
  /ColorImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterColorImages true
  /ColorImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /ColorACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /ColorImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000ColorACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000ColorImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasGrayImages false
  /CropGrayImages true
  /GrayImageMinResolution 300
  /GrayImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleGrayImages true
  /GrayImageDownsampleType /Bicubic
  /GrayImageResolution 300
  /GrayImageDepth -1
  /GrayImageMinDownsampleDepth 2
  /GrayImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeGrayImages true
  /GrayImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterGrayImages true
  /GrayImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /GrayACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /GrayImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000GrayACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000GrayImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasMonoImages false
  /CropMonoImages true
  /MonoImageMinResolution 1200
  /MonoImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleMonoImages true
  /MonoImageDownsampleType /Bicubic
  /MonoImageResolution 1200
  /MonoImageDepth -1
  /MonoImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeMonoImages true
  /MonoImageFilter /CCITTFaxEncode
  /MonoImageDict <<
    /K -1
  >>
  /AllowPSXObjects false
  /CheckCompliance [
    /None
  ]
  /PDFX1aCheck false
  /PDFX3Check false
  /PDFXCompliantPDFOnly false
  /PDFXNoTrimBoxError true
  /PDFXTrimBoxToMediaBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXSetBleedBoxToMediaBox true
  /PDFXBleedBoxToTrimBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXOutputIntentProfile ()
  /PDFXOutputConditionIdentifier ()
  /PDFXOutputCondition ()
  /PDFXRegistryName ()
  /PDFXTrapped /False

  /Description <<
    /CHS <FEFF4f7f75288fd94e9b8bbe5b9a521b5efa7684002000500044004600206587686353ef901a8fc7684c976262535370673a548c002000700072006f006f00660065007200208fdb884c9ad88d2891cf62535370300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c676562535f00521b5efa768400200050004400460020658768633002>
    /CHT <FEFF4f7f752890194e9b8a2d7f6e5efa7acb7684002000410064006f006200650020005000440046002065874ef653ef5728684c9762537088686a5f548c002000700072006f006f00660065007200204e0a73725f979ad854c18cea7684521753706548679c300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c4f86958b555f5df25efa7acb76840020005000440046002065874ef63002>
    /DAN <>
    /DEU <>
    /ESP <>
    /FRA <>
    /ITA <>
    /JPN <>
    /KOR <FEFFc7740020c124c815c7440020c0acc6a9d558c5ec0020b370c2a4d06cd0d10020d504b9b0d1300020bc0f0020ad50c815ae30c5d0c11c0020ace0d488c9c8b85c0020c778c1c4d560002000410064006f0062006500200050004400460020bb38c11cb97c0020c791c131d569b2c8b2e4002e0020c774b807ac8c0020c791c131b41c00200050004400460020bb38c11cb2940020004100630072006f0062006100740020bc0f002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e00300020c774c0c1c5d0c11c0020c5f40020c2180020c788c2b5b2c8b2e4002e>
    /NLD (Gebruik deze instellingen om Adobe PDF-documenten te maken voor kwaliteitsafdrukken op desktopprinters en proofers. De gemaakte PDF-documenten kunnen worden geopend met Acrobat en Adobe Reader 5.0 en hoger.)
    /NOR <>
    /PTB <>
    /SUO <>
    /SVE <>
    /ENU (Use these settings to create Adobe PDF documents for quality printing on desktop printers and proofers.  Created PDF documents can be opened with Acrobat and Adobe Reader 5.0 and later.)
  >>
  /Namespace [
    (Adobe)
    (Common)
    (1.0)
  ]
  /OtherNamespaces [
    <<
      /AsReaderSpreads false
      /CropImagesToFrames true
      /ErrorControl /WarnAndContinue
      /FlattenerIgnoreSpreadOverrides false
      /IncludeGuidesGrids false
      /IncludeNonPrinting false
      /IncludeSlug false
      /Namespace [
        (Adobe)
        (InDesign)
        (4.0)
      ]
      /OmitPlacedBitmaps false
      /OmitPlacedEPS false
      /OmitPlacedPDF false
      /SimulateOverprint /Legacy
    >>
    <<
      /AddBleedMarks false
      /AddColorBars false
      /AddCropMarks false
      /AddPageInfo false
      /AddRegMarks false
      /ConvertColors /NoConversion
      /DestinationProfileName ()
      /DestinationProfileSelector /NA
      /Downsample16BitImages true
      /FlattenerPreset <<
        /PresetSelector /MediumResolution
      >>
      /FormElements false
      /GenerateStructure true
      /IncludeBookmarks false
      /IncludeHyperlinks false
      /IncludeInteractive false
      /IncludeLayers false
      /IncludeProfiles true
      /MultimediaHandling /UseObjectSettings
      /Namespace [
        (Adobe)
        (CreativeSuite)
        (2.0)
      ]
      /PDFXOutputIntentProfileSelector /NA
      /PreserveEditing true
      /UntaggedCMYKHandling /LeaveUntagged
      /UntaggedRGBHandling /LeaveUntagged
      /UseDocumentBleed false
    >>
  ]
>> setdistillerparams
<<
  /HWResolution [2400 2400]
  /PageSize [612.000 792.000]
>> setpagedevice




